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Møtetittel  Klinisk samhandlingsutvalg 
Møtenummer  3/2020 
Møteleiar  Janita Skogeng 
Referent Elin H. Ytterbø 

 
Dato 16.10.2020 
Tidspunkt Kl. 10-13 

Stad Skype-møte 
 
 

 Namn Møtt 

Leder Janita Skogeng – konst. Klinikksjef KKBU x 

Representant Bodil Fjørtoft – Kommunejordmor Ålesund kommune x 

Representant Ingeborg Hjertvik – Kommunejordmor Molde kommune x 

Representant Gunn Bredesen – Enhetsleder Surnadal kommune x 

Representant Elin K. Skeide – Kommunejordmor Sula x 

Representant Kirsti Lange – Helsesykepleier  Kristiansund kommune - 

Representant Marita Jacobsen – Ledende helsesykepleier Hustadvika  avbud 

Representant Siv-Kristin Haugen – Kommunejordmor Kristiansund x 

Representant Anne Kristin F. Skare – Fagjordmor Volda s.h. avbud 

Representant Norunn Kirkebø Eide – Kommuneoverlege Ulstein x 

Representant Frank Walter – Seksjonsleder/overlege Molde s.h. - 

Representant Elin H. Ytterbø – Fagutviklingsjordmor AFK x 

Representant Solveig Vatten – Jordmor Kristiansund sjukehus avbud 

 
 

Sakliste 

Saksnummer Emne Frist Ansvarleg 

16/20 Innkalling og saksliste godkjennes  
 

  

17/20 Referat fra møte15.05.2020 godkjennes 
 

  

18/20 Gravid og rusmidler – pakkeforløp – orientering ved Elin 
Informerer og går gjennom deler av forløpet som er utformet 
regionalt (Helse Midt-Norge/St. Olavs). Orienterer videre om det 
påbegynte arbeidet i Helse Møre og Romsdal. Mye arbeid gjenstår og 
det er ennå mange uavklarte moment. Det er bl.a. ønske om å trekke 
KSU inn som en viktig støttespiller, bl.a. i 
implementeringssammenheng.  Det er ventet økt aktivitet i arbeidet 
med forløpet i HMR i nær framtid.  
Power-point presentasjonen som ble brukt i møtet legges ved 
referatet. 
 

  
 
 
 
 
 
Elin Y. og 
arbeidsgruppa 
i HMR 
 

19/20 Helseplattformen – kort oppdatering v/Bodil  
Planen er ca 6 mnd forsinket grunnet koronasituasjonen. 
Innmelding/tilbakemelding til Bodil. Fortsatt 1 år igjen av 
«byggefasen» Møre og Romsdal skal ta HP i bruk mot slutten av 
2022. 230 fageksperter er involvert, og har p.t. deltatt på 1100 
møter. Ukentlige fagekspert møter. Bodil frikjøpt i 20%. Arbeides 
mye ut mot kommunene – på toppledernivå. Viktig 
samhandlingsverktøy – vil kunne arbeide i sann tid i alle instanser 
(kommune, HF). Representasjonen i arbeidet ligger tungt i Trøndelag 
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fylke og Trondheim kommune. Forløpa knyttet til føde-barsel er så 
godt som ferdigstilt, både poliklinisk og inneliggende. Kommunene 
må sette av tid og ressurser til opplæring av superbrukere for å 
lykkes med implementeringen. Viktig at klinikerne får god opplæring 
og støtte i innføringsprosessen.  Bekymring knytter seg imidlertid til 
om det vil bli bevilget tilstrekkelig med midler til 
implementeringsfasen. 
 

20/20 Erfaringer fødselsepikriser/dialogmeldinger – orientering ved 
Bodil 
Oppfølging av sak 5/20 og 8/20 
De fleste kommunene på Sunnmøre har gitt tilbakemelding, men av 
ulik karakter – noen har meldt tilbake et inntrykk de sitter med, 
mens Ålesund kommune kan vise til konkrete målinger.  

- Helseforetaket gjør jevnt over en god jobb, det er få konkrete 
tilbakemeldinger på manglende eller forsinket meldinger i 
perioden 

- Innholdet i meldingene kan likevel bli bedre, det gjelder bl.a. 
videre oppfølging etter hørselsscreening hvor en eller begge 
ører ikke passerer  

- Sommerferieavvikling: noen få meldinger som ikke ble 
sendt/mottatt. Ferietida er således en utfordring – når fast 
postsekretær hadde ferie (Ålesund). 

Nordmøre/Romsdal: 
- 2-4 dager venting på meldinger i mai-juni, ser ut som det er 

en bedring etter sommeren 
- Mangelfulle opplysninger ad oppfølging (bl.a. utreisevekt) 
- Feilsendinger – fødselsepikriser sendt til feil instans på 

helsestasjonen 
 
Annet: 

- Unngå å skrive standardfraser som «standard oppfølging 7-9 
dager etter helsestasjonsprogrammet» -dette stemmer ikke, 
kommunejordmor kommer på hjemmebesøk 1-2 dager etter 
heimreise.  

- Minner også om at det sitter mye kompetanse i kommunene, 
unngå å ta nyfødte unødig inn til barselpoliklinikk. Husk på 
at Haram-distriktet tilbyr mange tjenester som andre 
distrikt ikke har: nyfødtscreening, hørselstest 

 
Tilbakemelding til føde-barselseksjonene 
 

 Bodil 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Elin Y./Janita 
 

21/20 Høring ny Samhandlingsavtale –gjennomgang av delavtale 3 
(Samarbeid om svangerskaps-, fødsels- og barselomsorg) ved 
Janita 
KSU er fornøyd med høringsutkastet på overordnet nivå. Vil arbeide 
videre med en handlingsplan for prioritering av hva vi skal arbeide 
med når og hvordan. Benytte elektroniske verktøy for samarbeids- 
og informasjonsmøter (Teams, Zoom e.l.) med et breiere utvalg 
(fastleger, kommunejordmødre, helsesykepleiere). 
Nytt navn: Faglig samarbeidsutvalg for svangerskap, fødsel og barsel.   
https://helse-
mr.no/avdelinger/stabsavdelinger/samhandlingsavdelinga/hoyring-
om-revidert-samhandlingsavtalesamarbeidsavtale  

 Janita 

https://helse-mr.no/avdelinger/stabsavdelinger/samhandlingsavdelinga/hoyring-om-revidert-samhandlingsavtalesamarbeidsavtale
https://helse-mr.no/avdelinger/stabsavdelinger/samhandlingsavdelinga/hoyring-om-revidert-samhandlingsavtalesamarbeidsavtale
https://helse-mr.no/avdelinger/stabsavdelinger/samhandlingsavdelinga/hoyring-om-revidert-samhandlingsavtalesamarbeidsavtale
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22/20 Fellesmøte 2021 
Hvordan skal vi gjennomføre neste års møte?  
Må arrangeres som webseminar  

- Mars 2021 
- Varighet: 3 timer 
- Innkaller til skypemøte i desember for å lande program m.m. 

 
Tema 

- Pakkeforløpet Gravide og rusmiddel 
- Forebygging av vold mot sped- og småbarn – Stine Sofie 

Foreldrepakke  
 
 

 
 
 

Så snart 
som 
mulig 

 
 

Nov.2020 
 

 

 
 
 
 
 
Janita 
 
 
Elin Y. og 
Janita 

23/20 Orienteringssaker: 
Status for coronasituasjonen og konsekvenser for gravide og 
fødende i Møre og Romsdal.  

- Opprettholder de restriktive reglene for besøk 
Tilbakemeldinger;  
- Er det en god løsning at partner får så lite tid til å være i 

barselavdelingen? Bedre å være i ro i barsel enn å måtte 
gå ut for så å komme tilbake etter 1-2 timer. Ikke bedre 
at de oppholder seg på kafe i påvente. 

- Det er viktig at smitteverntiltaka oppleves som logiske 

- Partner bør få være med kvinna inn i fødeavdelinga når 
hun kommer med rier/vannavgang 

- Partner bør få hente i barselavdelinga ved heimreise  

Tilbakemeldingene tas med ved ny vurdering av rutinene 
 
Alternerende fødedrift Molde og Kristiansund 

- Skal foreløpig pågå ut januar 2021 
- Kristiansund er først ute, og er nå inne i sin andre 

driftsuke – har hittil gått problemfritt 
- Ansatte jobber mer komprimert i 14. dagers-perioden 

de har føde-drift 
- Gynekolog er i tilstedevakt 
- Forsterka jordmorbemanning tilsvarende 

sommerperioden 
- Utfordringer knyttet til vikarer og korona-situasjonen, 

smitteverntiltak med gjentatt testing og bruk av 
munnbind 

- Lagt mye ressurser i å få dette til – første evaluering 
skjer i november 2020 

- Ivaretagelse i overgangsfasene (skifte mellom 
sykehusene) er det mest sårbare  

- Sissel Hjelle er avdelingssjef og har tatt over fagansvaret 
i denne perioden – et sterkt supplement og god løsning   

- Meldes tilbake at det er mye usikkerhet blant de 
gravide, og at det blir sammenblanding av alternerende 
drift, uheldige hendelser og koronasituasjonen 
 

Nye retningslinjer for over terminkontroll 

 Janita 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Janita 
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- Revidert Veileder i fødselshjelp (2020) anbefaler 
vurdering i spesialisthelsetjenesten allerede ved 
svangerskapsuke 41+0 

- Det planlegges ny kunnskapsgjennomgang i 
Helsedirektoratet og HMR vil avvente resultat av dette 
arbeidet før event. endringer foretas,  

Vil uansett sende ut orientering/informasjon til 
kommunehelsetjenesten før endringer iverksettes  
 
Prioritering av ressurser til fødselshjelp (Oppdragsdokument 
2020) 

- Rapporten er sendt ut tidligere 
- Ved utlysing av stillinger blir det gjort i 100% stilling 
- Lyst ut 6 utdanningsstipend til jordmødre – tildelt lokalt 

forankret studenter som er under utdanning  
 
Møteplan 2021 

- Skype-møte desember 2020 
- Sender ut forslag til 3 møtedatoer i 2021 
- Sender ut forslag til dato Fellesmøte 2021 

 
 

 
 
 
 
Janita 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Janita 
 
 
 

24/20 Eventuelt   
 -    
 
 


